

بسم الله الرحمن الرحيم

الحمد لله رب العالمين والصلاة والسلام على سيدنا محمد وعلى آله وصحبه أجمعين، وبعد ،،

**Mashreq Al Islami**

**Shari'ah Supervisory Board Resolution**

**Product: Islamic Business Secured Finance (Tawarruq)**

**Fatwa No. C-A-T-71**

**Business Segment: Wholesale**

The Shari'ah Supervisory Board of Mashreq Al Islami convened on the 15<sup>th</sup> of December 2014 corresponding to 23<sup>rd</sup> of Safar 1436 H in Dubai and discussed the 'Islamic Business Secured Finance (Tawarruq)' product as presented by the Product Manager of the Bank and duly reviewed by the Bank's Shari'ah Governance Unit.

The structure is based on commodity Murabaha and the Shari'ah Supervisory Board of Mashreq Al Islami, after carefully reviewing the case as presented has approved the product via Resolution No. 71.

The product is bound under the Islamic transaction documents as follows:

1. Application form
2. Terms and Conditions
3. Promise to Purchase
4. Murabahah Contract (Offer and Acceptance)
5. Shari'ah compliant security agreement (Mortgage, Personal Guarantee, etc.)

This approval is subject to the implementation of the transaction in strict compliance with the above approved structure, documentation and the process as explained to us.

May Allah The AlMighty guide us to what pleases Him and send blessings upon Muhammad the best of His creation, his family and his companions.



Sheikh Nizam Yaquby  
Member



Sheikh Dr. Mohammed Elgari  
Member



Sheikh Abdullah Al Manee  
Chairman

Note: Any edits in the resolution due to AAOIFI Compliance and enhancements are acknowledged/ approved.



Executive Member – ISSC

بسم الله الرحمن الرحيم

الحمد لله رب العالمين والصلاة والسلام على سيدنا محمد وعلى آله وصحبه أجمعين، وبعد

المشرق الإسلامي

قرار هيئة الرقابة الشرعية

المنتج: التمويل الإسلامي الآمن للأعمال (التورق) الفتوى رقم: C-A-T-71 فئة الأعمال: الخدمات المصرفية للشركات

اجتمعت هيئة الرقابة الشرعية لبنك المشرق في الخامس عشر من ديسمبر 2014م، الموافق للثالث والعشرين من صفر للعام الهجري 1436، في دبي، الإمارات العربية المتحدة، وناقشت المنتج المذكور أعلاه كما عرضه مدير المنتجات بالبنك وراجعته وحدة الرقابة الشرعية بالبنك.

المنتج هو مبني على نظام مرابحة السلعة، قررت هيئة الرقابة الشرعية، بعد مراجعة دقيقة للقضية كما قدمت، منح الموافقة تحت قرارها رقم (71).

ويتقيد المنتج بالمستندات التالية:

- 1- استمارة التقديم
- 2- الأحكام والشروط
- 3- الوعد بالشراء
- 4- عقد المرابحة (الإيجاب والقبول)
- 5- اتفاقية ضمان متوافقة مع الشريعة (رهن عقاري ، ضمان شخصي ، إلخ).

وهذه الموافقة مقيدة بالتزام المعاملة تمام الالتزام بالهيكل الموضح أعلاه والمستندات ذات الصلة به، كما تم بيانه للهيئة

وفق الله تعالى الجميع لما يحب ويرضى، وصلى الله تعالى على خير خلقه سيدنا محمد وآله وصحبه وسلم.

الشيخ الفاضل الدكتور محمد القرى  
العضو

الشيخ الفاضل الدكتور نظام يعقوبي  
العضو

الشيخ الفاضل عبد الله بن سليمان المنيع  
الرئيس

العضو التنفيذي  
لجنة الرقابة الشرعية الداخلية

تم الإقرار / الموافقة على أي تعديلات في القرار بسبب التحسين أو تطبيق معايير هيئة المحاسبة والمراجعة للمؤسسات المالية الإسلامية.